
 
 
 
 

Klinická skupina COVID MZ 
Zápis z jednání KS COVID  

13. prosince 2021, 14:00 

 
Datum vydání:   xx.xx.2021 
 

 

Přítomni (bez titulů): 

Prezenčně:  Koziar Vašáková, Čierna Peterová, Šteflová, Šonka, Plíšek, Dlouhý, Rrahmaniová, 

Marounek, Roháčová, Rögnerová, Svrčinová 

Omluveni:  Storová, Vymazal 

Online: Chlíbek, Adámková, Marešová, Sajdlová, Kynčl, Baťhová, Lengerová, Michálek, 

Knorová, Hejdová, Slavíková, Macková, Šebková, Stříž, Baťhová 

 

1. Objednávky MP a antivirotik 

Do konce roku jsou objednávky MP a antivirotik zajištěny. Firmy dodávající LP nás žádají 

o potvrzení objednávek na celý příští rok. Jejich výši je nutné stanovit v závislosti na 

efektivitě proti omicron, zejména u monoklonálních protilátek. 

V řešení je datum odkupu zbylého LP od Celltrionu (MZ preferuje 30.6.2022). 

Molnupiravir: V tomto týdnu přijde 5700 dávek, do konce prosince 8500, v lednu 5700 

dávek. 

Paxlovid: Efekt založený na inhibici virových proteáz, měl by být efektivní proti všem 

variantám. To je výhoda. Strukturují objednávku na celý rok, 15%-20 % v 1. kvartálu. Čím 

větší bude celková objednávka, tím více dostaneme v prvním kvartálu.  

Prim. Dlouhý: pokud dojde k tomu, že by se MP měly podávat při hospitalizaci, měly by 

být v ambulantním sektoru nahrazeny antivirotiky. MP by měly být určeny jen pro vysoce 

rizikové a těžké případy. 

Závěr: Klinická skupina osloví jménem paní náměstkyně jednotlivé výrobce (Celltrion, 

Roche a Astra Zeneca), aby nám doložily data o efektivitě LP vůči omicronu, tak aby byly 

nové objednávky podloženy relevantními daty. MZ osloví také firmu Glaxo v.v. možností 

objednávek nového LP sotrovimab, u kterého je účinnost na omicron deklarována.  

KS navrhuje vyjádřit zájem o Paxlovid 100 tis. Je třeba brát v potaz možnost, že na omicron 

nemusí být některé MP účinné. 

2. Stav v lékárnách 

Hojný: V lékárnách je aktuálně k disposici přes 8 tis. dávek.  Podobné množství je na cestě. 

Zásoby máme ca na 4 týdny, tedy do konce roku. 
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Řeší se mechanismus vkládání do CFA, některé nemocnice odmítají plnit data. Je třeba 

najít cestu, jak nemocnice donutit k řádnému vyplňování. Tato data jsou nezbytná pro 

určení výše objednávek a zajištění plynulých dodávek v distribuci daných léků. 

Řed. Rrahmaniová upozornila, že rozhodnutí MZ již přímo obsahuje povinnost zadávat do 

ISIN a je třeba jim to připomenout. V opačném případě by mohly přijít o úhrady.  

Řed. Michálek připraví pokyn/doporučení pro nemocnice o nutnosti a povinnosti zapisovat 

data do ISIN. 

Závěr KS: Bude formulován dopis na aplikační centra, který upozorní na nutnost podání 

MP a antivirotik do ISIN dle rozhodnutí podle zákona o léčivech vydaného MZ (bude 

přílohou dopisu). Zároveň je požádáme, aby evidovali skladové zásoby a zadávali je do 

CFA, neboť jedině tak lze zajistit plynulé dodávky do aplikačních center. 

3. Podání MP i antivirotik jednomu pacientovi 

Je třeba vydefinovat velmi úzkou skupinu, kterým je možné podat obojí. 

Závěr KS: Pro podání antivirotik jsou vhodní lehčí pacienti, u kterých je velká 

pravděpodobnost, že zůstanou v ambulantním léčení, MP pro těžší případy. KS vydá 

opatření pro nejrizikovější skupinu, jako kandidáty na kombinovanou léčbu. 

Stanovisko KMIL? 

4. Objednávky vakcín 

Budeme i nadále objednávat vektorové vakcíny? Dle stanoviska vakcinologů by spektrum 

vakcín mělo být co nejširší. 

Po vakcíně Astra Zeneca již v tuto chvíli bohužel není poptávka. Janssenu jsou malé 

zásoby, je však objednáno 250 tis. dávek. Poptávka se zmenšuje s ohledem na doporučené 

přeočkování již po dvou měsících. Přesto je žádoucí mít tuto vakcínu k dispozici (např. pro 

případy přeočkování po anafylaktickém šoku po 1. dávce mRNA vakcíny nebo známou 

alergii- anafylaxi na složky mRNA vakcín).  

Řed. Baťhová: Novavax: 371 tis. dávek (pro 185 tis. lidí) objednáno pro 1. Q. Je možné 

projevit zájem o dalších 1200 tis. Nemá data na omicron. Zásoby MRNa vakcín máme 

dostatečné pro přeočkování všech 3. dávkami, pro 4. dávky už ne. Budeme čekat na 

upravené boostery na omicron. Dětské vakcíny jsou již ve smlouvě na Comirnaty. Budeme 

objednávat postupně podle zájmu. Nyní do konce ledna 200 tis. dávek. Smlouva není 

zastropovaná, lze flexibilně upravovat. Na leden je objednáno nové složení dospělé 

vakcíny, která zaručuje jednodušší skladování. Ty půjdou přednostně k praktikům. 

Závěr: ponecháme objednávku na Janssen, Astra Zeneca – pokusíme se darovat. Navýšíme 

objednávku Novavax o dalších 400.000. 

5. Vyjádření ke krátkodobým kontraindikacím doporučeným hematologickou                     

a neurologickou společností 

Bylo jim odpovězeno, že tito riziko pacienti jsou ohrožení spíš covidem než relapsem. 

Dočasné kontraindikace je proto třeba velmi bedlivě zvážit, ručí za ně vždy lékař 
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specialista. Platí pouze 1 měsíc, je to tak zavedené v ISIN. Hematologové a neurologové 

s tím souhlasí. Nebude se měnit. 

Další požadavek prof. Trněného na možnost indikovat vyšetření protilátek proti SARS 

COV2 hematology pro kontrolu reakce po očkování: indikace protilátek jsou přesně dané, 

není doporučeno používat pro hodnocení individuální postinfekční či postvakcinační 

reakce, indikace je jasná – v klinické praxi pouze v rámci diferenciální diagnostiky. 

6. Zkrácení izolace u očkovaných PCR+ bez symptomů 

Závěr KS: Vzhledem k nastupující vlně omicronu nelze doporučit zkracování. V tuto 

chvíli irelevantní. 

7. Možnost s.c. aplikace REGN-COv2  

Mgr. Hojný se dotázal na možnost s.c. aplikace REGN-COv2 ve všech indikacích (léčba, 

postexp. profylaxe). U registrovaného LP Ronapreve je tato aplikace možná, přispělo by 

k výraznému snížení náročnosti aplikace MABs (resp. REGN-COV2). 

Prim. Dlouhý: výrobce to sice připustil, nedoporučil by to však. Jsou zde rizika. V příští 

verzi Mezioborového stanoviska to může být upraveno. Je to možnost, nikoli povinnost. 

8. Molnupiravir – informace k použití (Dlouhý) 

Vyvěsíme na www.mzcr. 

9. Dr. Šonka: V případě, že je nemocný poslán do centra pro tbl molnupiraviru a tam již 

zásoby tablet došly, kam půjde? Bude vrácen zpět PL?  

Koziar Vašáková: pacient už neměl být posílán zpět, měl by být poslán do aplikačního 

místa MP ke podání MP. 

10. Dotaz VZP: V Rozhodnutí MZ ČR z 3.12.2021 k MOPR jsou v části I. C definovány 

podmínky pro podání REGN u hospitalizovaných pro COVID. Nejasnost výkladu spočívá 

v tom, zda jako podmínka primárního nebo sekundárního deficitu postačí sekundární 

imunodeficience při onemocnění COVID při splnění všech ostatních (séronegativita, 

virová nálož). Je jasná průkaznost medicínského prospěchu. Lékaři FNHK připravili k 

případnému využití konkrétní kazuistiky, které toto stanovisko podporují 

Závěr: Dle závěrů KS lze u hospitalizovaných pacientů považovat za 

imunosuprimovaného i pacienta sekundárně suprimovaného covidem s prokázanou 

vysokou virovou náloží a negativními protilátkami. 

11. Mezioborové stanovisko Imunomodulační léčba u covidu-19 

Připomínky Dlouhý, musíme se vrátit k diskusi 

12. Podnět MUDr. Poláka, primář interního odd. a krajský koordinátor očkování 

Středočeského kraje, nem. MB 

Opakovaně se objevují pacienti, které indikují PL k podání monoklonálních protilátek, 

kteří jsou PCR pozitivní a jsou zároveň v riziku. Mnozí samozřejmě bez vakcinace. Tyto 

osoby ovšem někde získaly představu, že se jedná o preventivní léčbu, a tudíž po aplikaci 
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mohou již bez problému chodit do restaurací a nedodržovat nic. Chtěl bych tedy poprosit, 

aby na úrovní Klinické skupiny a následně i v médiích zaznělo: 

Podání mAb z důvodu prevence rozvoje těžkého stavu, nutnosti hospitalizace a úmrtí je 

indikováno podle indikačních kritérií, co nejdříve od zjištění PCR pozitivity, a to bez 

ohledu na to, zda se jedná o ambulantní i hospitalizované pacienty. Podání mAb u těchto 

osob neznamená, že po podání již není pozitivní, ale že musí i nadále být event. doma v 

izolaci a dodržovat všechna protiepidemická opatření.  

Závěr KS: KS se ztotožnila s podnětem 

13. Ambulantní centra žádají o aplikace MP  

Závěr KS: V ambulancích nelze hradit, neexistuje cesta úhrady. Nemohou ani podávat, 

bylo by v rozporu s rozhodnutím, není tedy možné  

14. Dotaz PP zkrátit aplikaci 3. dávky na 3-4 měsíce pro všechny nad 18 let: Není pro to zatím 

dostatek dat. Vyčkáme. 

15. Reakce na vyjádření dr. Höschlové (Reflex), tvrzení Berana – Deník N a dalších, odborové 

organizace antivaxerů na Moravě 

KS zvažuje možnost ohradit se veřejně proti vyjádřením „odborníků“, kteří svými výroky 

matou veřejnost. 

16. Úhrada za testy pro očkované, po nemoci 

Dotazy K. Baťhové:  

• pokud skončí platnost certifikátu po druhé dávce a nepřijde na 3. dávku, pak by si 

měl testy platit, dáme tedy na roveň zcela neočkovanému? 

• Stejně tak u rozočkovaného 1. dávkou, pokud nepřijde pro 2. dávku v maximální 

lhůtě pro přeočkování dle SPC (42 dnů), bude si testy platit? 

• 180 dní po prodělání, po 6 měsících končí zdarma testování?  

• Bylo by třeba upravit mimořádné opatření MZ i ZP. 

Závěr KS: Klinická skupina souhlasí a doporučuje, aby lidé, kteří po první dávce očkování 

již nepřijdou na druhou dávku, po uplynutí lhůty 42 dnů (nejpozdější termín pro druhé 

dávky v registračních klinických studiích), byli považováni za nedostatečně očkované, 

kteří si budou muset preventivní testy na covid-19 hradit jako samoplátci. Podobný přístup 

doporučujeme pro osoby, kteří se nedostaví na přeočkování a skončí jim platnost 

očkovacího certifikátu (po 9 měsících). Také osobám, kterým skončí lhůta uznatelnosti 

prodělané nemoci covid-19 (180 dní) si budou po této lhůtě muset preventivní testování 

hradit sami. Klinická skupina doporučuje upravit příslušní mimořádní opatření v souladu 

se závěry skupiny. 
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17. Diskuse o vládním materiálu, který umožňuje očkovat v ordinacích zubních lékařů a 

v lékárnách. KS tomu není nakloněna. Pokud to nebylo možné zavést plošně do ambulancí 

specialistů, nevidí důvod, proč to zavádět sem. 

 

Další termín jednání: 20.12.2021 od 15:00 

Datum zápisu: 13.12.2021   14:00-16:00 

Zapsala: Mgr. Lenka Blažková  

Schválila: prof. MUDr. Martina Koziar Vašáková, Ph.D. 
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